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2010 Yılı Mavi Bayrak Ödülü Başvuruları Başladı! 

 
Her yıl olduğu gibi bu yıl da Mavi Bayrak ödül başvuruları 
Aralık 2009 tarihi itibariyle başlamış bulunmaktadır. 
Yenilenen kriterlere göre düzenlenmiş plaj ve marinalar ile 
yatlar için başvuru formları, adaylara gönderilmiş ve en 
son başvuru tarihi ise 20 Ocak 2010 olarak belirlenmiştir. 
Başvuru formunda yer alan bilgilerin Mavi Bayrak web 
sayfasında (www.mavibayrak.org.tr) da yayınlanacağının 
göz önünde bulundurulması ve dikkatle doldurulması 
gerekmektedir. 

 
Uluslararası Çevre Eğitim Vakfı (FEE)’nın İcra Kurulu 
Toplantısı 31 Ekim-1 Kasım 2009 Günlerinde 
İstanbul`da Yapıldı… 
   
Mavi Bayrak, Çevrenin Genç Sözcüleri, Eko-Okullar, 
Okullarda Orman ve Yeşil Anahtar Programlarının 
uluslararası alandaki uygulamalarını koordine eden 
Uluslararası Çevre Eğitim Vakfı`nın (FEE) 2009 yılı İcra 
Kurulu Toplantısı İstanbul’da yapıldı. 31 Ekim - 1 Kasım 
günlerinde Ataköy Marina Hotel’de gerçekleşen toplantıya, 
FEE Başkanı Jan Eriksen ve FEE Genel Müdürü Finn Bolding 
Thomsen ile İcra Kurulu üyeleri ve programların 
uluslararası koordinatörleri katılırken, Vakfımızdan da 
Yönetim Kurulu Başkanımız Sayın Rıza Epikmen ve Genel 
Müdürümüz Sayın Erol Güngör gözlemci olarak hazır 
bulunmuşlardır.   
   
Yılda en az üç kez toplanan FEE İcra Kurulu`nun bu 
toplantısında; Mavi Bayrak, Eko-Okullar, Okullarda Orman, 
Çevrenin Genç Sözcüleri ve Yeşil Anahtar programları 
konusundaki uygulamalar değerlendirilmiş ve geleceğe 
dönük kararlar alınmıştır. 
 
Toplantı sonunda ayrıca, toplantının yapıldığı otelin yer 
aldığı Ataköy Marina’da Uluslararası Mavi Bayrak 
Koordinatörü Nanna Balsby tarafından denetim yapılmış ve 
Marina’nın Mavi Bayrak kriterlerine uygun, yüksek 
standartlı bir marina olduğu belirtilmiştir.   
 
Yenilikçi Fikirler Projesinde Ülkemizi Temsil Eden 
Ankara ODTÜ Geliştirme Vakfı İlköğretim Okulu 6 
Ülke Katılımcıları Arasında Birinci Oldu!   
 

  
Ülkemizde Türkiye Çevre Eğitim Vakfı (TÜRÇEV) 
koordinasyonunda, uluslararası alanda ise Uluslararası 
Cevre Eğitim Vakfı (Foundation For Environmental 
Education-FEE) yönetimi ve Toyota Avrupa’nın 
sponsorluğunda Eko-Okullar arasında başlatılan iklim 
değişikliği konulu `Yenilikçi Fikirler’ Proje yarışmasında 
Ankara ODTÜ Geliştirme Vakfı İlköğretim Okulu 
birinci oldu.   
  
Toyota Avrupa`nın sponsorluğu ve Uluslararası Eko-
Okullar Koordinatörlüğünün koordinasyonunda yürütülen 
`İklim Değişikliği Temalı Yenilikçi Fikirler Projesi`nin 6 
ülkenin (Finlandiya, Danimarka, Norveç, İtalya, Portekiz ve 
Türkiye) katıldığı 2.etabına 2008 yılında katıldık. Tüm 
okullarımıza yaptığımız duyuru kapsamında 22 Eko-
Okulumuz birer projeyi, program ve bütçesi ile birlikte 
gönderdi ve yapılan değerlendirme sonucunda Ankara 
ODTÜ Geliştirme Vakfı İlköğretim Okulu ulusal alanda 
birinciliğe layık görüldü. Aynı şekilde diğer altı ülkenin 
birincisi olan projeler 06.11.2009 günü Norveç’te toplanan 

SON GÜN      
20 OCAK 2010!
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uluslararası jüri tarafından değerlendirildi ve ulusal 
birincimiz Ankara ODTÜ Geliştirme Vakfı İlköğretim Okulu 
uluslararası alanda da birinci seçildi.     
    
Uluslararası  birinciliğe layık görülen, ODTÜ Geliştirme 
Vakfı Özel İlköğretim Okulu, `sorumluluğu alıyorum` 
adını verdikleri proje ile enerji tasarrufuna yönelik, elektrik 
kullanımı için belli kurallar getirmiş ve bu kuralları 
uygulamıştır. Proje kapsamında öğrencilerin kullandıkları 
dersliklere kartlı sistemler monte edilmiştir. Buna göre 
lambaların yanması için bu kartın belirtilen bölüme 
takılması gereklidir. Bir program dâhilinde hazırlanan 
çizelge kapsamında kartın öğrenciler tarafından 
kullanılması öngörülmüş, böylece öğrencilere sorumluluk 
verilmiştir.  
  
Türkiye Çevre Eğitim Vakfı olarak projede emeği geçen 
ODTÜ Geliştirme Vakfı Özel İlköğretim Okulu öğrencilerini, 
proje yöneticisi Tülay Akaoğlu`nu, koordinatör 
öğretmenimiz Melda Erceiş`i ve okul yönetimini  kutlar, 
başarılarının devamını dileriz. 
 
TÜRÇEV, Akdeniz Üniversitesi ve Türkiz Marina Ortak 
Projesi İtalya`da Tanıtıldı... 

`Yat Kaynaklı Kirliliğin Çevresel Etkilerinin 
Değerlendirilmesi-Phaselis Örneği´ isimli ve TÜBİTAK 
fonları ile gerçekleştirilen ortak projemizi İtalya`nın Bari 
kentinde düzenlenen MESAEP(Mediterranean Scientific 
Association of Environmental Protection) Sempozyumunda 
sunduk. 

4 gün boyunca 11 ayrı oturumda gerçekleşen ve yaklaşık 
400 kişinin katıldığı sempozyumda poster ve sözlü 
sunumlarımıza olan ilgi büyüktü. 

Sempozyuma Vakfımızı temsilen Antalya Mavi Bayrak İl 
Koordinatörümüz Lokman Atasoy,  proje lideri Akdeniz 
Üniversitesi Çevre Mühendisliği Bölümü Öğretim Üyesi Yrd. 
Doç. Dr Gönül İçemer ile birlikte katılmıştır. 

Üniversite, sivil toplum örgütü ve özel kuruluş ortak 
çalışmasının iyi bir örneği olan projemiz Antalya İli`nde de 
büyük ilgiyle karşılanmıştır. 

Rio  De  Janerio`da Yapılan Uluslararası Mavi Bayrak 
Koordinatörleri Toplantısına Katıldık…  
  
  
Her yıl periyodik olarak yapılmakta olan Uluslararası Mavi 
Bayrak Koordinatörleri toplantısı, uluslararası 
koordinasyonun organizasyonu kapsamında FEE 
Brezilya’nın ev sahipliği ile 23-28 Kasım 2009 tarihleri 
arasında Rio De Janerio’da yapılmıştır. 44 ülke 
temsilcisinin yer aldığı toplantıya, Vakfımızı temsilen Almıla 
Kından ve Erol Güngör katılmıştır.  
 
Toplantı gündeminin ağırlıklı konusunu 2012 yılında 
uygulanması öngörülen deniz suyu analizlerine ilişkin 
parametreler, limitler ve numune alma sıklığı konuları 
oluşturmuştur. Ayrıca, uluslararası denetim sonuçları, 
beklentiler, bütçe ve Mavi Bayrak logosunun korunmasına 
ilişkin konular değerlenmiştir. Ardından ise ülkelerin 
çalışmalarına ilişkin yaptıkları sunumlar çerçevesinde 

 

 



 

 4

ÜÇ AYLIK   TÜRÇEV E-BÜLTENİ                            Sayı:10   
31 Aralık 2009  
  

yaptığımız bir sunum ile 2009 yılında hizmete sokmuş 
olduğumuz Mavi Bayrak web sitemiz tanıtılmıştır.  
  
Brezilya Çevre ve Turizm Bakanlıkları ile Rio De Janerio 
Belediyesi Başkanı tarafından desteklenen toplantı 
sonunda yerel katılımcılarla bir panel düzenlenerek, turizm 
sektörü ve Mavi Bayrak değerlendirilmiştir.   
  
Toplantıda, ayrıca, önceki toplantılarda olduğu gibi çalışma 
grupları oluşturularak;  

·      Plaj ve marina yönetimi sorumluları,  
·      Sponsor bulma ve gelirlerin artırılması, 
·      Mavi Bayrak ödüllü plajlarda engelli 

olanaklarının geliştirilmesi 
 konuları değerlendirilmiştir. 
 
 
10-13 Aralık Tarihleri Arasında Travel Turkey 
Furandaydık... 
 
Türkiye’de turizm alanındaki en önemli buluşmalardan biri 
olan 2009 yılı Travel Turkey Fuarı`na TÜRSAB 
sponsorluğunda katılarak, 10-13 Aralık tarihleri boyunca 
Vakfımız standından çalışmalarımızla ilgili bilgi verdik.  
 
Diğer taraftan, fuar etkinlikleri kapsamında, Vakfımız 
koordinasyonunda 11.12.2009 günü saat 13:00’da `Kıyı 
Ege Turizminde Mavi Bayrak`ın Yeri` konulu bir panel 
organize ederek, katılımcılarla birlikte Mavi Bayrak`ın 
turizm sektöründeki yerini irdeledik.  

Yerel Mavi Bayrak Sorumluları Alanya`da Toplandı… 

Plaj, marina ve yatlara verilmekte olan Mavi Bayrak ödülü, 
uluslararası bir standart olarak turizm sektöründe tur 
operatörleri, konaklama tesisleri ve tatil programı yapanlar 
tarafından önem verilen bir ödüldür. Bu durum, Mavi 
Bayrak`ın uluslararası alanda olduğu gibi, ulusal düzeyde 
de yüksek standarda önem veren bir marka oluşundan 
kaynaklanmaktadır.  

İşte bu standardı sağlamak ve Mavi Bayrak`ın niteliğini 
yükseltmek için önceki yıllarda bölgesel düzeyde yapılan 
toplantılar üç yıldır ulusal düzeyde yapılmaktadır.     

04.12.2009 günü Alanya`da yapılan bu yılki toplantıya 
ülkemizin değişik yörelerinden toplam 80 Yerel Mavi 
Bayrak Koordinatörü, ayrıca, Antalya Vali Yardımcısı Sayın 
Yıldırım Uçar, Alanya Kaymakamı Sayın Hulusi Doğan ve 
Alanya Belediye Başkanı Sayın Hasan Sipahioğlu, Kültür ve 
Turizm Bakanlığı ve Sağlık Bakanlığı yetkilileri ile Antalya İl 
Çevre, Sağlık ve Turizm Müdürlüklerinin temsilcileri de 
katılmışlardır.  

Toplantıda, Mavi Bayrak kriterlerinde 2012 yılından 
itibaren uygulanacak özellikle deniz suyu analizleri 
konusundaki değişiklikler ile 2009 sezonunda görülen 
eksiklikler ve örnek uygulamalar açıklanmış ve 2010 yılı 
beklentileri vurgulanmıştır.  

2012 yılından itibaren Mavi Bayraklı plajlar deniz suyu 
kontrolü açısından öncekinden daha da ayrıcalıklı bir hale 
gelecek ve Mavi Bayrak`ın sahip olduğu nitelik daha da 
artacaktır. 
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“Mavi Bayrak El Kitabı”nın Baskısı Yapıldı.. 
 
2010 yılından itibaren geçerli olacak yeni kriterler 
doğrultusunda yeniden düzenlenen ve daha açıklayıcı 
bilgilerle dizaynı yenilenen Mavi Bayrak el kitaplarının 
baskısı yapıldı. İçerisinde plajlar, marinalar ve yatlarla ilgili 
ödül kriterleri, başvuru süreci, denetimler ve diğer genel 
bilgilerin verildiği kitapçıklar, başvuru formları ile birlikte 
gönderilmiş olmasının yanında, İl Mavi Bayrak 
Koordinatörlükleri ile Vakfımız merkez ofisinden de temin 
edilebilir. 

10. Ulusal Eko-Okullar Koordinatör Öğretmenler 
Semineri  18-19 Aralık 2009`da Akyaka`da Yapıldı... 

Her yıl periyodik olarak yapılmakta olan  “Ulusal Eko-
Okullar Koordinatör Öğretmenler Semineri” 18–19 Aralık 
2009 tarihlerinde Akyaka`da (Muğla) yapıldı. 248 
koordinatör öğretmen ve yöneticinin katıldığı seminere, 
Muğla Vali Yardımcısı Sayın Faruk Necmi KURT, Ula 
Kaymakamı Sayın Tuncay AKKOYUN, Akyaka Belediyesi 
Başkanı Sayın Ahmet ÇALCA ve İl Milli Eğitim Müdürü ile 
Vakfımız Yönetim Kurulundan Sayın Aydın ATICI  ve Sayın 
Doç. Dr. Barbaros GÖNENÇGİL katıldılar. 

Seminerde programın daha rasyonel yürümesini temin 
açısından beklentiler açıklanmış ve Norveç`te yeni 
yapılmış olan uluslararası koordinatörler toplantısı 
hakkında bilgi verilmiştir. Yapılan sunumlar kapsamında: 

• Özellikle İskandinav ülkelerindeki ilköğretim 
okullarında derslerin sınıf yerine, okul bahçesinde 
yapılıyor olması ilgi çekmiş,  

• Aynı şekilde İngiltere Eko-Okullarından örnekler 
verilmiş, Eko-Okul İl Koordinatörlerinin 
deneyimleri açıklanmış,  

• Önceki yıllarda uygulamasına ilişkin açıklamasın 
yaptığımız `Bağlı Okullar Projesi`ne ilişkin bir 
okulumuzun yaptığı uygulama, örnek bir çalışma 
olarak yararlı olmuş,  

• Çevre Eğitimi Uygulamalarının önemi ve 
uygulamasına ilişkin ipuçları ve uluslararası süreci 
iki ayrı tebliğ ile sunulmuş ve yapılacak 
çalışmalara ışık tutulmuş,  

• Çevre Eğitim Etkinliğinin interaktif yöntemle 
okullar arası çalışma projesi anlatılmış,  

• Toyota Avrupa sponsorluğunda yapılan `Yenilikçi 
Fikirler Projesi` kapsamında İklim Değişikliği 
Temalı projede uluslararası alanda birinci olan 
projenin açıklaması yapılmış,  

• `Çocuk Çevre Meclisi` uygulaması konusunda 
Eskişehir`den bir okulumuzun öğrencisinin 
sunumu ilgi toplamış,  

• Güncel çevre konusu olarak `GDO`lu Ürünler` 
hakkında bilgilendirme yapılmış,  

• Ayrıca koordinatör öğretmenlerin yaptıkları 
çalışmalar ve projeler katılımcılar tarafından 
paylaşılmıştır.  

Bu konularda yapılan sunumlar web sayfamızın EKO-
OKULLAR/ULUSAL SEMİNERLER 
(http://www.turcev.org.tr/content.php?conID=64) 
linkinden elde edilebilir. 
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Seminerimizin oldukça yararlı olduğu katılımcılar 
tarafından beyan edilmiştir. Diğer taraftan Muğla Evlerinin 
tipik örneğini sergileyen Akyaka Beldesi özel mimarisi ile 
dikkat çekmiş ve seminer, tekne ile yapılan Azmak gezisi 
ile renklenmiştir. Ayrıca Belediye Başkanı Sayın Ahmet 
ÇALCA`nın yakın ilgi ve katkısıyla katılımcılar Akyaka`dan 
oldukça memnun ayrılmışlardır. 

Eko-Okullar Ulusal Koordinatörler Toplantısı Bu Yıl 
Norveç’te yapıldı… 
 
Eko-Okullar Ulusal Koordinatörler toplantısı bu yıl 
Norveç’in Trondheim Belediyesi ev sahipliğinde 21-24 Ekim 
tarihleri arasında yapılmıştır. 
 
Üç gün süren toplantının ilk günü okul ziyaretleri yapılmış 
ve örnekler incelenmiş, derslerin tamamen bahçede 
işleniyor olması, böylelikle çocukların doğa eğitimleri, 
dolayısıyla da Eko-Okul çalışmalarını doğada yapma imkanı 
bulmaları oldukça dikkat çekmiştir. Toplantıda, ayrıca, 
okulların “eylem günü”nün sadece bir gün değil, bir hafta 
olarak da yapılabileceği ve veliler başta olmak üzere 
mutlaka geniş katılımın sağlanması gerektiği 
vurgulanmıştır. 
 
Toplantının videoları “youtube” sitesinde aşağıdaki 
başlıklarla yayınlanmaktadır: 
“Opening speach NOM 2009 - Trondheim 21-23. oct.” 
“FEE Visit to Kyvatnet Eco-Kindergarten NOM 2009” 
 
Okullarda Orman Programı Koordinatörleri Bu Sene 
Danimarka, Roskılde’de Toplandı… 
 
09-11 Aralık 2009 tarihinde Danimarka’nın Kopenhag kenti 
yakınındaki Roskilde kasabasında, ülkemizin de içinde yer 
aldığı 14 ülkenin koordinatörleri olağan yıllık toplantısını 
gerçekleştirmiştir. 14 ülkenin çalışmalarından örneklerin 
ele alındığı toplantıda okul dışında aktif öğrenmenin sınıf 
içindeki eğitimden daha başarılı olduğu vurgulanmıştır. 
 
Koordinatörler, ayrıca, ağaç dikme gününde “Kral Ormanı” 
adlı bölgeye giderek ağaç dikme faaliyetine katılmışlardır. 
Nobel barış Ödülü sahibi ve aynı zamandan UNEP 
(Birleşmiş Milletler Çevre Programı) “Milyon Ağaç 
Kampanyası” Başkanı Prof. Wangari Maathai, Danimarka 
Çevre Bakanı Troels Lund Poulsen, UNEP İletişim Müdürü 
Satinder Bindra ve FEE (Uluslararası Çevre Eğitim Vakfı) 
İcra Kurulu Üyesi Tegryn Jones ile Okullarda Orman Ulusal 
Koordinatörleri yer aldığı törende Tegryn Jones, Panasonic 
Japonya tarafından maddi olarak desteklenen Okullarda 
Orman Programı (LEAF) ile ilgili kısa bir konuşma yapmış 
ve 2009 yılının başı itibariyle dünya genelinde 33 ülkede 
toplamda 264,000 ağacın Panasonic Japonya’nın finansal 
desteğiyle dikildiğini vurgulamıştır.  
 
Okullarda Orman Programı, dünyadaki çocukların iklim 
değişikliği konusundaki çalışmalarını teşvik etmek ve 
sürdürülebilir kalkınma pratiğini ve prensiplerini adapte 
edilmesini sağlamak temeliyle hareket etmektedir. 
 
Program ayrıca çocukları;  

- Ağaç dikimi, 
- Ağaçların bakımı ve ormanların sürdürülebilirliği, 
- Ağaç ürünlerini sürdürülebilir ve yenilenebilir bir 

materyal olarak kullanma konularında da 
eğitmektedir. 
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Cankurtaran Eğitimleri Devam Ediyor… 
 
Sezon öncesinde plajlardan gelen istekler doğrultusunda 
cankurtaran eksikliğini gidermek amacıyla  Türçev Mavi 
Bayrak İl Koordinatörlüğü ve Türkiye Su Altı Sporları 
Federasyonu yetkilileri arasında yapılan ortak çalışmalar 
devam etmektedir. Bu kapsamda Türkiye Su Altı Sporları 
Federasyonu yetkilileri, Bodrum Belediyesi, Bodrum 
Denizciler Derneği ve Türkiye Çevre Eğitim Vakfı Mavi 
Bayrak Muğla İl Koordinatörlüğü ile ortak organize edilen 
çalışmayla Bodrumda düzenlenen cankurtaran kursları 
devam ediyor. 
 
Bu kapsamda, Türkiye Sualtı Sporları Federasyonu 
Yönetim Kurulu Üyesi Bedri Sincar tarafından Bodrum’da 
düzenlenecek olan kurslar Ocak ayının ilk haftası 
başlayacak olup talep doğrultusunda diğer  kurs tarihleri 
belirlenecektir. 
 
 
 
 
 
 
Miniklerin Gözüyle Mavi Bayrak…  
  
İlköğretim okullarında çevre bilincini oluşturmak ve Mavi 
Bayrak Programı hakkında öğrencilere kapsamlı bilgi 
vermek amacıyla  Türçev Mavi Bayrak Muğla İl 
Koordinatörlüğü ve D-Marin Turgutreis  işbirliği ile 
01.12.2009 tarihinde gerçekleştirilen aktivitede Bodrum’un 
Turgutreis ilçesinde yer alan Vedat Türkmen İlköğretim 
Okulu öğrencilerine Mavi Bayrak konulu  seminer verildi. 
D-Marin Turgutreis’in katkılarıyla gerçekleştirilen 
organizasyonda marina yetkilileri de Mavi Bayraklı Marina 
konusunda öğrencilere bilgiler verdiler. 
 
Seminer sonucunda öğrenciler arasında Mavi Bayrak 
konulu resim yarışması yapılarak dereceye giren 
öğrencilere ödüller verildi. 
 
Muğla İl Mavi Bayrak Komisyonu… 
 
Muğla İl Mavi Bayrak Koordinasyon Kurulu çalışmalarını 
2009 sezonu itibarıyla tamamlamıştır. Mavi Bayrak Muğla 
İl Koordinasyon Kurulu 2008 yılından bu yana deniz suyu 
analiz sonuçlarının takibi ve değerlendirilmesi, Mavi 
Bayraklı plajlarda kriterler anlamında sürekliliğin 
sağlanması, Mavi Bayraklı kıyıların kontrolü ve denetimi 
anlamında gerekli çalışmalarını sürdürmektedir.  
 
2009 yılı itibarıyla Muğla ilinde numune alım takvimi 
28.04.2009 tarihinde başlamış ve 13.10.2009 tarihinde 
sona ermiştir. Bu süre kapsamında deniz suyu analiz 
sonuçları yakından takip edilmiş, kirlilik noktalarıyla ilgili 
gerekli çalışmalar yapılmıştır. Bu kapsamda kirlilik oranının 
yüksek olduğu noktalarda konuyla ilgili çalışmalar yapılmış 
ve kirlilik kaynağı ile ilgili valilik makamına gerekli bilgiler 
sunulmuştur. Muğla Vali yardımcısı Sayın Recep Yüksel ve 
Vali yardımcısı Sayın Rıfat Ata başkanlığında yapılan İl 
Koordinasyon Kurulu toplantılarına Çevre ve Orman 
Müdürlüğü, İl Kültür ve Turizm Müdürlüğü ve Sağlık İl 
Müdürlüğü yetkilileri katılmıştır. 
  
20.10.2009 tarihinde 2009 sezonunun son toplantısını 
yapan Mavi Bayrak İl Koordinasyon Kurulu Mavi Bayraklı 
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plajların korunması adına önemli bir karar almış ve Mavi 
Bayraklı plajı etkileyebilecek, plajı kirlilik riski altında 
tutabilecek plaj çevresindeki işletmelerin, otellerin, 
sitelerin belirlenip, bu işletmelerin atıksu analiz 
raporlarının takip edilmesi ve kirlilik risklerinin ortadan 
kaldırılması konusunda karar almıştır. 
  
2009 sezonu içerisinde 15 gün ara ile alınmış olan  Mavi 
Bayrak deniz suyu analiz sonuçlarına göre, Muğla ili 
genelinde 2009 yılında Mavi Bayraklı olup da 2010 yılında 
başvuru yapamayacak olan sadece bir plaj olduğu tespit 
edilmiştir. Bu plajla ilgili gerekli çalışmalar yapılmış olup 
kirlilik kaynağının tespit edilmesi ve önlenmesi konusunda 
yetkililerle ortak çalışmalar yapılmıştır. 
 
Katıldığımız Diğer Toplantı, Seminer ve Çalıştaylar… 
 
• 03-05 Ekim 2009  tarihleri arasında Akyaka’da 

düzenlenen ‘’Gökova Bütünleşik Deniz ve Kıyı Alanları 
Yönetim Planlaması Proje Çalıştayı”na katıldık.  

 
Akyaka bölgesi için büyük önem arz eden bu proje; 
Hollanda’da bulunan Rubicon Vakfı öncülüğünde Özel 
Çevre Koruma Başkanlığı, Tarım ve Köy İşleri 
Bakanlığı, Sualtı Araştırma Derneği ile Akdeniz 
Araştırma Grubu’nun işbirliği ve Hollanda Hükümeti 
fonları ile yürütülmekte olan bir projedir. 
 
Proje çalışma alanı Gökova Özel Çevre Koruma 
Alanı’nı da kaplayan Gökova Körfezidir. Bu alan 
sadece ulusal değil uluslararası alanda da biyolojik 
çeşitlilik açısından oldukça önemli bir değere sahip 
alanlardan biridir. Projenin Gökova körfezinde 
uygulanmasının sebebi, teknelerin koylara gelişi guzel 
demirlemeleri, yetersiz denetimler ve her ne kadar 
Özel Çevre Koruma alanı içerisinde olsa da, körfezin 
sürdürülebilir koruma için bir yönetim planına sahip 
olmamasıdır. 
 
Proje, Barselona Sözleşmesi kapsamında “Bütünleşik 
Deniz ve Kıyı Alanları Yönetim Planı” geliştirmeyi 
hedeflemektedir. Bu proje Özel Çevre Koruma Kurulu 
Başkanlığı ile beraber geliştirilecek ve hayata 
geçirilecektir. 
 
Çalıştayda kıyı yönetim planlarının oluşturulması adına 
yasal eksikliklerin giderilmesi konusu özellikle 
gündeme gelirken, aşağıdaki hususların dikkate 
alınması da ayrıca vurgulandı. 
  

*Eylem planının hazırlanması 
*Sedir adasının korunması 
*Kıyı ve deniz turizmi 
*Doğanın korunması ve ekosistemin                 
bozulmaması 

*Kültürel varlıkların korunması 
 

Bu konuda daha önce de Muğla Üniversitesi tarafından 
hazırlanan ve deniz-kıyı alanları yönetim planlaması 
proje çalışmalarını içerecek olan kitap baskı 
aşamasındadır.   
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• 11.10.2009 tarihinde KUYAB ( Kundu Turizm 

Yatırımcılar Birliği) bünyesindeki tüm tesislere  
“Turizm-Çevre İlişkisi ve Mavi Bayrak” konulu 
bilgilendirme semineri verilmiştir. Kundu Yerel Mavi 
Bayrak Sorumlusu Çevre Yüksek Mühendisi Simge Nur 
TURAN’IN organize ettiği seminere bölge tesis 
yöneticileri ve personeli katılmıştır. Seminerde 
katılımcılara Mavi Bayrak uygulamasının yanı sıra,  
turizm faaliyetlerinin Antalya ve Kundu bölgesi 
üzerinde meydana getirdiği olumlu ve olumsuz 
çevresel etkiler hakkında da bilgi verilmiştir. 

 
• 15.10.2009 tarihinde Voyage Belek Select Otel’e Mavi 

Bayrak Eğitim Semineri verilmiştir. Tüm departman 
yöneticilerinin ve otel eko-timinin bizzat katıldığı 
toplantıda, Mavi Bayrak örnek uygulamaları ve çevre 
eğitim etkinliklerin hususunda Vakfımız tarafından 
bilgi verilmiştir. 

 
• 12 Kasım 2009 tarihinde Çevre ve Orman Bakanlığı 

Özel Çevre Koruma Kurumu Başkanlığı ile UNDP-GEF 
işbirliği çerçevesinde gerçekleştirilen "Türkiye'nin 
Korunan Alanlar Sisteminin Güçlendirilmesi: Deniz ve 
Kıyı Koruma Alanlarının Sürdürülebilirliğinin 
Yaygınlaştırılması Projesi" proje açılış çalıştayına 
katıldık. Sabah oturumunda, kıyı koruma alanlarının 
oluşturulması konusundaki uluslararası durum ve 
koruma alanları oluşturma programlarının içeriği 
hakkında bilgiler verilirken, öğleden sonra 
oturumunda ise kıyı koruma alanlarının oluşturulması, 
finansal planlama ve yönetim sistemleri ile ulusal 
koordinasyon konuları değerlendirildi. 

 
• 16.11.2009 tarihinde Bayındırlık Bakanlığı tarafından 

Antalya’da düzenlenen “Antalya Bütünleşik Kıyı 
Alanları Projesi” nin tanıtım toplantısına katıldık. 
Antalya ili kıyı alanlarının dengeli kullanımının ve 
kaynak değerlerinin devamlılığın sağlanması amacı ile 
Bayındırlık Bakanlığının projesini ihale ettiği Belda Ltd-
Belde danışmanlık Tic.Ltd. şirketleri proje kapsamında 
yapacakları çalışmaları ilgili kurum ve kuruluşlara 
sunmuştur. 

 
• 20.11.2009 tarihinde Doğal Hayatı Koruma Vakfı 

(WWF) tarafından düzenlenen “İklim Çözümleri, 2050 
Türkiye Vizyonu” Antalya yuvarlak masa toplantısına 
katıldık. Toplantıda Akdeniz bölgesi ve Antalya 
özelinde iklim değişikliğiyle mücadele ve uyuma dair 
yapılanlar, bu bağlamda bölge ihtiyaçları ve kurumlar 
arası işbirliği konuları gündem oluşturmuştur. 

 
• 08.12.2009 tarihinde İstek Vakfı ve Şehit Öğretmen 

Abdullah Kara İlköğretim okulu koordinatör 
öğretmenleri ile Sueno Otelleri kalite departmanı 
yöneticileri, Mavi Bayraklı tesislerin bölge eko 
okullarını desteklemesi kapsamında Vakfımızın önerisi 
ile bir araya gelmişlerdir. Amaç, Mavi Bayrak 
Programı’nın uygulandığı kıyı bölgelerimizde, her 
beldeden en az bir Eko-Okul kazandırılarak çevre 
eğitim faaliyetlerinin işbirliği ile gerçekleştirilmesidir. 
Toplantıya Sueno otellerinden Kalite Müdürü Zülal 
İnan ve Çevre Yönetim Temsilcisi Gonca Yıldırım, 
Vakfımızdan Antalya Mavi Bayrak Koordinatör 
Yardımcısı Uğur Yıldırım, İstek Vakfından Begüm 
Bahçe, Şehit Öğretmen Abdullah Kara İlköğretim 
Okulu’ndan Erkan Şahin katılmıştır. Toplantıda 
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görüşülen konular çerçevesinde okullarda 
incelemelerde bulunulmuş, tesislerin okullara 
verebilecekleri destekler ile ortaklaşa yapabilecekleri 
etkinlikler konusunda kararlar alınmıştır. 

  
 
• Türkiye Bilimler Akademisi (TÜBA) Bilim Eğitimi 

Projesi kapsamında 18 Aralık 2009 tarihinde yapılan 
“La main a la pate/Eller Hamurda Projesi” 
konferansına katıldık.  TÜBA’nın davetlisi olarak 
Fransız Bilimler Akademisi üyesi ve Fransa’da 
başarıyla yürütülmekte olan “Eller Hamurda” 
Projesinin önderlerinden biri olan Profesör Jean Pierre 
Lena ve Eller Hamurda Projesi’nde öğretmen eğitmeni 
olarak görev alan Clotilde Marin Micewicz, yaptıkları 
sunumlarla, ilköğretim  çağındaki çocuklara bilim 
eğitiminin bu projede anlatılan şekliyle verilmesi 
sayesinde yaratıcı ve bağımsız düşünme ile iletişim 
becerilerinin nasıl kazandırılabileceğini anlattılar. 

 
 
 
 

 

 
 

 
 


